



沈建光博士：

经济学博士，现任京东集团副总裁、京东科技集团首席经济学家、京东科技集团宏观经济与产业研究院院长。此前作为首位进入欧洲央行工作的华人资深经济学家，负责亚太经济预测和分析，后历任国际货币基金组织和芬兰央行经济学家，中国国际金融有限公司资深经济学家、瑞穗证券亚洲公司首席经济学家、国际经合组织顾问和中国人民银行访问学者。经常受邀参加国家主要经济决策部门的专家咨询会。他担任复旦大学经济学院、复旦大学泛海国际金融学院客座教授，中国新供给经济学50人论坛成员，中国首席经济学家论坛理事，莫干山研究院常务副院长。曾任美国麻省理工学院经济系访问学者，拥有赫尔辛基大学经济学博士和硕士学位，本科曾就读复旦大学世界经济系。

在宏观经济和金融研究领域拥有丰富经验，FT中文网、财经、财新、新浪财经、腾讯财经、上海证券报和经济观察报等中文主流媒体专栏作家。经常受邀到CNN，彭博，CNBC，NHK，CCTV，路透，凤凰卫视及第一财经采访。2011年度美国《机构投资者》A股分析师排名下经济与策略分类第一名；2018、2015和2011年第一财经金融价值榜(CFV)年度机构首席经济学家称号；2011第一财经首席经济学家调研最佳预测排名第一名。近年出版《变革：新时期中国经济的机遇与挑战》、《什么决定中国未来？》等著作，经合组织2002年专著《中国和

世界经济-入世的挑战及应对》作者之一。其中《变革：新时期中国经济的机遇与挑战》一书获选2018第一财经·摩根大通年度金融书籍榜“年度中文书籍”。

Jian Guang Shen, Ph.D., is Vice President of JD.com and Chief Economist of JD Technology. Previously he was the first senior Chinese economist at European Central Bank (ECB), where he took the first position of monitoring and analyzing the Chinese and Asian economies. Dr. Shen was the global and China economist at China International Capital Corporation (CICC), Chief Economist of Mizuho Securities Asia Limited. He also held economist and senior economist positions at the IMF, OECD, and Central Bank of Finland, in addition to being a visiting scholar at PBOC, and was often invited to participate in expert consultation meetings of major economic decision-making departments of the country.

Dr. Shen is a visiting professor at the School of Economics of Fudan University, the School of International Economics of Fudan University, a member of the 50-member Forum on China's New Supply Economics, a member of the China Chief Economist Forum and the Executive vice president of Muo Gan Shan Institute. He was also visiting professor in the Department of Economics at the Massachusetts Institute of Technology. He held a Ph.D. and a master's degree in Economics from the University of Helsinki, and studied at Fudan University.

Dr. Shen has extensive experience in macroeconomics and financial research; he is a contributing columnist at all top Chinese financial media, including FT Chinese, Caijing, Caixin, Shanghai Securities Journal and Economics Observers. He was often invited by Chinese Premier and other senior government officials for consultations. In 2018, 2011 and 2015, he was voted Economist of the year by the leading Chinese business network, in addition to being the top forecaster of the year. In recent years, he published "Transformation: Opportunities and Challenges of China's Economy in the New Era" and "What determines China's future?". Furthermore, Dr. Shen was one of the co-authors of the OECD book "China and World Economy" in 2002. In 2018, his book "Transformation: Opportunities and Challenges of China's Economy in the New Era" was chosen for "Best Chinese Books of the Year" by Yicai-J.P.Morgan Financial Books of the Year.